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Voor dat we inhoudelijk ingaan op het concept deelgebiedsplan het volgende: 
Zowel in de voorbereidingsgroep als bij de georganiseerde kennissessies is de inbreng vanuit 
de landbouw te gering geweest. Dit is herhaaldelijk aangegeven, echter zonder dat dit heeft 
geleid tot aanpassingen. Op een gegeven moment zijn de vertegenwoordigers van LTO ZO 
Groningen ( Aike Kuper ) en  Trekkerclub Westerwolde ( Henk Wortelboer ) uit het overleg 
gestapt met als motief dat de opdracht voor het gebied niet reëel is en dat op deze wijze  
geen plan kan worden geschreven waar ook maar enig draagvlak voor is te vinden in de 
landbouwsector.  
Het bijzondere is nu dat met deze conceptversie de indruk wordt gewekt dat er wel 
draagvlak voor is! Graag willen wij nogmaals stellen dat dit zeer zeker niet het geval is! 
Verder is het zo dat er nu, na de vorming van het nieuwe kabinet een andere werkelijkheid is 
en wel zodanig dat de voorlopig toegezegde financiële middelen grotendeels zijn geschrapt! 
Het blijft voor ons erg bijzonder dat er dan toch een plan ingediend gaat worden in den Haag 
zonder dat dit nu een vereiste is. Omliggende provincies gaan dit niet doen! Het risico is 
aanwezig dat op een gegeven moment losse alinea’s van dit plan niet worden gebruikt, maar 
misbruikt voor plannen van wie dan ook waar we niet op zitten te wachten. 
  
In Westerwolde zijn we al bijna 4 jaar bezig met een gebiedsproces door de 
gebiedscommissie Liefstinghsbroek ( definitie gebiedsproces: In een gebiedsproces gaan 
overheden, ondernemers, maatschappelijke organisaties en burgers met elkaar op zoek naar 
een aanpak om de opgaven voor natuur, stikstof, water en klimaat in samenhang op te 
pakken.) 
Het Liefstinghsbroek is het enige stikstofgevoelige natura 2000 gebied ( nog geen 20 ha. ) 
van de provincie.  De commissie heeft als doel om te komen met een advies aan de provincie 
om te zorgen dat er een gedragen aanpak komt voor een integrale en realistische 
vermindering van verschillende negatieve effecten op het Liefstinghsbroek. Op dit moment 
zit dit  proces in een bijzondere dynamische/ emotionele  fase, er zijn plannen om een 
melkvee bedrijf te verplaatsen. Gevolg forse uitbreiding NNN gebied.  
NNN gebieds-begrenzingen die veel dichter bij bestaande bedrijven komen. Kavelruil-
situaties die veel vraagtekens opleveren!  Resumerend heel veel onbegrip over de 
voorgestelde plannen en veel onbegrip over het feit dat het gebied hier niet bij is betrokken 
ondanks dat dit regelmatig is aangegeven in de verschillende overleggen. 
Er zijn nu mogelijkheden voor verschillende bedrijven onbenut gebleven en dat is erg 
jammer. 
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In een gesprek met gedeputeerde Emmens is dit nogmaals kenbaar gemaakt en hij heeft de 
toezegging gedaan dat men nogmaals naar de plannen zal gaan kijken! 
 
En dan………….wordt er toch maar even gesteld door de provincie dat er een gebiedsplan 
moet worden opgeleverd!!!! Hoe kun je dat nu op dit moment afronden!! Bekend is dat er 
een redelijk aantal LBV-aanvragen zijn in Westerwolde, wat hebben die voor impact? Hoe 
wordt de situatie rond het Liefstinghsbroek verder afgerond? Geef deze processen eerst 
even de tijd! Dit voorkomt veel frustratie en onbegrip. Hoe de indeling/invulling  van het 
landelijk gebied, waar wij wonen en werken, gaat worden de komende jaren vindt iedereen 
erg belangrijk. Wees daarom zorgvuldig! Kom met realistische doelen en zorg dat mensen 
zich gehoord voelen. 
 
 
 
Opmerkingen over het gebiedsplan: 
 
Pagina 2, het doorlopen proces: 
Als er info avonden worden georganiseerd, geef dan eerst via een plenaire sessie informatie 
aan de bezoekers. Veel negatieve reacties ontvangen over de inloop-info avond bij 
Rendering in Vlagtwedde. Veel gehoorde reactie: we hebben maar een klein deel van de info 
die uitgedragen is meegekregen, een onoverzichtelijke situatie!  
 
Pagina 5, voldoende water van goede kwaliteit voor iedereen, 
De zin “Hierdoor kan de aanvoer uit het ijselmeer beperkt worden” deze zin schrappen, 
situatie is prima zo, er wordt goed nagedacht over waterbuffering e.d. maar niet bij voorbaat 
aangeven dat er eventueel beperkt kan worden! 
 
Pagina 5, Natuur, er is al veel gedaan maar nog ruimte voor versterking, 
NNN rond Ruiten A afronden is acceptabel en zal nog behoorlijk wat extra ha. natuur 
opleveren. Bij de bedrijfsverplaatsing bij het Liefstighsbroek zal dat ook gebeuren. Dit, met 
de 2500 ha. die er de afgelopen 25 jaar zijn omgevormd rond de Ruiten A, is zodanig dat nog 
meer natuurgebied ten koste van landbouwgrond niet acceptabel is! 
 
Nieuwe verbinding zones zoals: Mussel Aa, Bourtange, Pagediep,  d.m.v. omzetten van 
landbouwgrond is niet acceptabel! Wij zien mogelijkheden om dit met agrarisch 
natuurbeheer in een wat beperktere mate mogelijk te maken mits er acceptabele regelingen 
worden aangeboden.  
Hetzelfde geldt voor de groenblauwe dooradering. Noem geen getallen!! 885 ha., waanzin!! 
wie moet deze ha. leveren? en budget is er niet! 
 
pagina 6, 750 ha. extra bos, 
Er zijn een paar plekken waar de mogelijkheid zich voordoet om bos aan te leggen. 
Echter de 280 ha bruto zoekgebied  voor Westerwolde is niet reëel. Kijk naar de 
mogelijkheden maar noem geen onrealistische getallen! 
 



We hebben de voor ons meest opvallende punten benoemd.  Dit houdt niet in dat wij de 
niet genoemde punten volledig onderschrijven. Het lijkt ons niet zinvol om nu in deze fase 
op detailniveau dit ook nog helemaal uit te werken. 
Ook voor de toekomst, en dat kan al heel snel zijn, hopen we als landbouwsector dat 
wanneer er plannen, initiatieven zijn van provincie,   gemeente of welk overheidsorgaan dan 
ook dat we als landbouwsector vanaf het begin meegenomen worden in de ideeën en 
plannen van deze organisaties. Dit voorkomt in een latere fase veel frustratie en ergernis. 
Uiteindelijk moeten we samen zorgen dat het landelijk gebied in Groningen 
toekomstbestendig wordt en dat we hier een gebied hebben waar we goed kunnen wonen 
en werken met een prachtige natuur. 
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